
 
 

            Dziesmu un deju svētki ir mūsu valsts simbols, pašapziņas veidošanas svētki, kas 

sakņojas tautas folkloras mantojumā, profesionālās mūzikas tradīcijās un jaunradē, kuros 

ikviens izjūt fantastisku kopības sajūtu un tautas apbrīnojamo gara spēku un bagātību. 

           Paldies, paldies un vēlreiz paldies visiem Kurzemes reģiona dalībniekiem un 

kolektīvu vadītājiem, rīkotājiem, kārtībniekiem, dežurantiem, asistentiem, līdzjutējiem, 

ikvienam, kurš šajos svētkos strādāja no sirds un apliecināja, cik dižena tauta mēs esam. 

           Lai šajā karstajā Latvijas simtgades vasarā Jums izdodas rast iedvesmu skaistiem 

sapņiem, lieliem mērķiem un jauniem darbiem! 
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ŠAJĀ IZDEVUMĀ: 

 

Cienījamie kurzemnieki! 
 

         

              Izskanējuši Latvijas simtgades Dziesmu un deju 

svētki, vieni no labākajiem to pastāvēšanas vēsturē. Svētki, 

kas saviļņoja simtiem tūkstošu cilvēku sirdis, liekot smaidīt 

caur asarām un sajust  tautas vienotības spēku. 

Saviļņojuma asaras nespēja valdīt ne tikai klātienes 

skatītāji, bet arī tie, kas svētkus vēroja internetā un 

televīzijā. Svētki, kuros atbilstoši simtgades lozungam 

ikviens strādāja no sirds, no brīvprātīgā līdz kultūras 

ministrei, un no medmāsiņas līdz koristam. 

 

Inga Bērziņa 
KPR Attīstības padomes priekšsēdētāja 

Aprīlis - Jūlijs 

KURZEMES PLĀNOŠANAS REĢIONS PĀRRUNĀ SADARBĪBAS 

JAUTĀJUMUS AR MOLDOVAS VĒSTNIEKU 

 

 

          Šī gada 27. jūlijā Kurzemes plānošanas 

reģiona attīstības padomes priekšsēdētāja Inga 

Bērziņa un Administrācijas vadītāja Evita Dreijere 

tikās ar Moldovas vēstnieku Latvijā Eugene 

Reneco. Vēstnieka mērķis bija iepazīst vairāk 

Kurzemes reģionu un arīdzan Kuldīgas novadu, jo 

tikšanās notika Kuldīgā. 

      Tikšanās laikā puses pārrunāja sadarbību starp 

Kurzemes reģionu un Moldovu. E.Dreijere 

iezīmēja līdzšinējo sadarbību, kas balstīta uz 

ciešāku saišu veidošanu dažādās nozarēs starp 

Kurzemes plānošanas reģionu un Gagauziju pēc 

tam,   kad    2017. gada   februārī    tika   parakstīta  
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             2018. gada 2. ceturksnī tika sasauktas divas KPR 

Attīstības padomes sēdes. 02.05.2018. Kuldīgā sasauktajā 

attīstības padomes sēdē, piedalījās arī VAS “Latvijas Valsts ceļi” 

(LVC) valdes priekšsēdētājs Jānis Lange un Satiksmes ministra 

padomnieks Reinis Uzulnieks, informējot par aktuālo situāciju 

Latvijas autoceļu nozarē, Kurzemes reģiona autoceļu 

sakārtošanu un plānoto valsts vietējo autoceļu nodošanu 

pašvaldībām. Autoceļu stāvoklis un to uzturēšana vienmēr ir 

bijusi aktuāls jautājums pašvaldībām. Arī šoreiz pašvaldību 

pārstāvji aktīvi iesaistījās diskusijās. Daudz jautājumu 

pašvaldību vadītājiem radās, saistībā ar plānotajiem 

pašvaldībām nododamajiem auto ceļiem.  

 

  

              R.Uzulnieks skaidroja, ka Latvijas Pašvaldību savienība 

(LPS) izsniegs pašvaldībām pieeju izveidotai interaktīvai 

kartei, kur ir iespējams iepazīties ar nododamajiem ceļiem. 

Konceptuāli ir panākta vienošanās, ka nododot ceļu pirmo 5 

gadu termiņā, tiks piešķirts, papildus jau esošajam 

finansējumam, līdzfinansējums, aptuveni 1600 eiro uz 1 km. 

Vēlāk līdzfinansējuma summa varētu tikt pārskatīta. Ceļu 

nodošana pašvaldībām notiks brīvprātīgā veidā. LVC pārstāvji 

plāno braukt uz pašvaldībām un tikties ar atbildīgajām 

personām,  lai  individuāli  pārrunātu  ar  pašvaldībām  

interesējošos  konkrētos jautājumus. 

 

 

 

AKTUALITĀTES KPR ATTĪSTĪBAS PADOMES DARBĀ 

Vienošanās par sadarbību. Tika iezīmētas iespējamās projektu 

idejas, kas ir interesantas abās valstīm, un pie kuru tālākās 

attīstības tiks turpinātas sarunas.  

         Iepazīstinot vēstnieku ar Kurzemes plānošanas reģiona 

darbību un aktualitātēm, īpašu uzmanību vēstnieks izrādīja 

par reģiona īstenoto pilotprojektu saistībā ar remigrācijas 

veicināšanas pasākumiem reģionā, atzīstot, ka arīdzan 

Moldovai šis būtu aktuāli.  Tikšanās laikā abas puses 

apmainījās ar pieredzi, rodot kopīgas intereses turpmākai 

sadarbības veicināšanai dažādās jomās . 

 

 

        Daudz tika pārrunāts par iespējamo sadarbību gan 

kultūras, gan tīri sadzīviski saimnieciska rakstura jomās.  

Runājot par kultūras dzīvi, un dažādu kultūras pasākumu 

organiēšanu un aktulaitātēm, Moldovas vēstnieks īpaši 

izrādīja interesi par Moldovas pārstāvju dalību Kurzemes 

reģionā esošajos pasākumos.  

            Ņemot vērā izrādīto interesi, tiks turpinātas sarunas un 

informācijas apmaiņa par plānotajiem pasākumiem, lai pavisam 

drīz Kurzemes reģionā būtu iespējams iepazīties ar Moldāvu 

vīndariem, amatniekiem, un citiem mājražotājiem, kā arīdzan 

baudīt Moldāvu kultūras priekšnesumus.  

            Tā kā vizīte notika Kuldīga, tās laikā vēstnieks tika 

iepazīstināts vairāk ar Kuldīgas novadu, tā sociālekonomisko 

raksturojumu, uzņēmējdarbības vidi, kā arī kultūras dzīvi. 

Vēstnieks apmeklēja atjaunoto Rātsnamu, Kuldīgas novada 

muzeju.  

 

 

            Pēcpusdienā vēstnieks tikās ar Kuldīgas novada 

uzņēmējiem:  SIA ”Amazone” un SIA “Upeskalni AB”, kas 

iepazīstināja vēstnieku ar darbības jomu un tālākajiem attīstības 

plāniem.  
KPR administrācija 

www.kurzemesregions.lv 
Tel 67331492 
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saimniecības platības ir neatgriezeniski bojājis. Kurzemes 

reģionā lielā sausuma dēļ lopkopji nespēj nodrošināt lopiem 

barību, kā rezultātā jāpieņem lēmums likvidēt daļu no 

ganāmpulkiem. Lauksaimniekiem, saskaroties ar būtiskiem 

zaudējumiem kritisko laikapstākļu dēļ, ir risks neizpildīt 

finansiālās saistības un saņemt soda sankcijas. Zemnieki lūdz 

atbalstu pašvaldībās, norādot, ka oficiāli izsludināts ārkārtas 

stāvoklis, būtu pamats sankcijas nepiemērot, kā arī pārskatīt 

citu finansiālo saistību izpildes nosacījumus. Kā norādījuši 

Kurzemes zemnieki, šī gada sausuma un karstuma sekas būšot 

jūtamas arī nākamajā sezonā, un paredzamais zaudējumu 

apmērs krietni vien pārsniegs kompensācijas, ko varētu 

saņemt no valsts. Klātesošie pašvaldību vadītāji vienbalsīgi 

pieņēma lēmumu, pamatojoties uz likuma “Par ārkārtējo 

situāciju un izņēmuma stāvokli” 5. panta pirmo daļu un 6. panta 

pirmās daļas 1. punktu un 2.punktu, rosināt Ministru 

Kabinetam, Krīzes vadības padomei, Zemkopības ministrijai, 

Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijai, rosināt 

izsludināt ārkārtas situāciju lauksaimniecībā Kurzemes 

reģionā, nosūtot atbildīgajām institūcijām kopīgu KPR 

pašvaldību vēstuli. 20.07.2018. no Zemkopības ministrijas ir 

saņemta atbildes vēstule, kurā norādīts, ka Krīzes vadības 

padomes 2018.gada 26.jūnija sēdes protokola Nr.1 1.§ 

5.punktā dots uzdevums, informēt, ka: 

“Krīzes vadības padome, izvērtējot pieejamo informāciju ir 

atzinusi, ka pavasara ilgstošā sausuma izraisītās sekas 

lauksaimniecībā ir definējamas kā valsts mēroga dabas 

katastrofa saskaņā ar Civilās aizsardzības un katastrofas 

pārvaldīšanas likuma tiesību normām.” 

Vēstulē norādīts, ka valsts un Eiropas Savienības atbalstu 

administrējošās iestādes (Lauku atbalsta dienests, biedrības 

“Vides kvalitāte” sertifikācijas institūcija “Vides kvalitāte”, 

valsts sabiedrība ar ierobežotu atbildību “Sertifikācijas un 

testēšanas centrs” Atbilstības novērtēšanas nodaļas 

Bioloģiskās lauksaimniecības sektors un Valsts augu 

aizsardzības dienests), veicot fiziskās kontroles un vērtējot 

noteikto atbalsta prasību izpildi, nepiemēros soda sankcijas par 

sekojošu prasību neizpildi: 

1) kultūraugu stādīšanas, sēšanas vai audzēšanas optimālās 

biezības nodrošināšanu; 

2) kultūrauga vai kultūraugu maisījuma dominanci 

(pieļaujama pārmērīga nezāļainība, ja kopšanas darbus 

ietekmējis ilgstošs sausums, kā arī, ja augi nav uzdīguši vai 

to dīgstība bijusi zema, kā arī tie iznīkuši pēc iestādīšanas); 

3) kultūraugu sēšanas termiņu līdz kārtējā gada 25.jūnijam; 

4) neattiecināt minimālās ražības ieguves prasības saistītā 

atbalsta saņemšanai par sertificētām (labības, kartupeļu, 

stiebrzāļu un lopbarības augu) sēklām un cietes 

kartupeļiem; 

5) ievēro samērības principus, attiecībā uz lauksaimniecības  

 

Ceļu nodošana tiks balstīta vienīgi uz  brīvprātības  pamata  un  

nevienai  pašvaldībai  nekas netiks uzspiests.  

           Attiecībā uz ceļu remontiem, arī šoreiz nereti skanēja 

atbilde, ka finansējums ceļu remontiem nav pietiekams un 

vajadzību ir vairāk nekā iespēju saremontēt, tomēr LVC aicināja 

pašvaldībās uz sadarbību un sapratni, lai vienotos par katru 

atsevišķo gadījumu konkrēti.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

KPR Attīstības padomes sēde Rojā 02.05.2018. (KPR foto) 

          Tika panākta vienošanās, kas nu jau ir īstenota, nosūtot 

LVC sarakstu par diviem prioritāri remontējamiem ceļiem katrā 

pašvaldībā. Iesniegto prioritāšu sarakstā ir gan tādi autoceļu 

posmi, kas ir/bija iekļauti Valsts autoceļu sakārtošanās 

programmā 2014. – 2020.g., bet joprojām nav sakārtoti, gan arī 

tādi, kuriem līdz šim finansējums nav rasts, tomēr minēto ceļu 

posmu sakārtošana ir nozīmīga pašvaldībām. Diskusijas notika, 

arī par aktualitātēm autoceļu uzturēšanas jautājumos, VAS 

“Latvijas Autoceļu uzturētāja” darba efektivitātes uzlabošanu 

un pašvaldību sadarbības iespējām uzlabojot ceļu uzturēšanas 

kvalitāti. Pašvaldības tiek aicinātas uz aktīvu sadarbību ar ceļu 

uzturētājiem, meklējot risinājumus, izsakot ierosinājumus un 

uzlabojot komunikāciju, nonākot pie labāka rezultāta.  

       19.06.2018. Kuldīgā tika sasaukta kārtējā attīstības 

padomes sēde, kuras darba kārtībā tika iekļauts jautājums par 

ārkārtas situācijas izsludināšanu lauksaimniecībā. Kurzemes 

reģiona pašvaldību vadītāji informēja par vairākiem simtiem 

lauksaimnieku, kas ir vērsušies pašvaldībās pēc atbalsta un 

risinājuma saistībā ar ilgstošā sausuma radītājiem postījumiem 

lauksaimniecībā. Kuldīgas novada domes priekšsēdētāja 

I.Bērziņa informēja, ka Kuldīgas novadā pēc atbalsta ir vērsušies 

vairāk kā 60 zemnieku saimniecības gan graudkopības, gan 

lopkopības, gan augļkopības jomās. Ir zemnieku saimniecības 

graudkopības jomā, kuras norādījušas, ka sausuma rezultātā 

iespējamie ražas zaudējumi sastādīs līdz pat 80 % no 

paredzētas ražas. Kuldīgas novadā ir vietas, kur lietus pēdējo 

reizi ir lijis 30.aprīlī un vairākas vietas, kur lietus pēdējo reizi ir 

lijis 3.maijā. Lauksaimnieki norādījuši, ka drīzumā sinoptiķu 

solītais lietus situāciju   būtiski neuzlabos, jo ilgstošais     sausums    

lauk  - 
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dzīvnieku labturības prasību ievērošanu, kas saistīti ar barības 
bāzes nodrošināšanu. 
         Lēmumu pieņemšanai par soda sankciju nepiemērošanu, 
iestādes var lūgt lauksaimniekus uzrādīt pierādījumus, kas 
minēti attiecīgo lauku vēstures ierakstos, it īpaši, attiecībā uz 
sēklu, stādu vai dīzeļdegvielas iegādi, samaksu par veikto 
darbu (pakalpojumu) u.c., tai skaitā fotofiksācijas par 
kultūrauga lauku pirms iznīkšanas vai tās laikā, ko uzņēmis pats 
lauksaimnieks.  

         Zemkopības ministrs  dara  zināmu,  ka  ir   deleģējis   SIA 

“Latvijas   lauku   konsultāciju  un   izglītības   centrs”,   pēc  

lauksaimnieka pieprasījuma, sagatavot Valsts ieņēmumu 

dienestam nepieciešamos atzinumus, ja valsts mēroga dabas 

katastrofā cietusī persona lauksaimniecībā nevar izpildīt 

normatīvajos aktos noteiktos pienākumus un tai ir 

nepieciešams vienoties ar Valsts ieņēmumu dienestu par soda 

sankciju nepiemērošanu, kā arī lūdzis Eiropas Komisiju atļaut 

izmaksāt avansa maksājumus lielākā apmērā jau 2018.gada 

septembrī, kā arī šogad ieviest atkāpes no zaļināšanas 

nosacījumiem.  

         19.06.2018. KPR Attīstības padomes sēdes turpinājumā 

KPR administrācijas vadītāja E.Dreijere informēja par biedrības 

“Vidzemes tūrisma asociācija” un Carnikavas novada 

pašvaldības sagatavoto Ministru kabineta rīkojuma “Par 

nacionālo interešu objekta statusa noteikšanu starptautiskam 

veloceļam “EuroVelo 13” Latvijas daļai no Rucavas līdz 

Ainažiem” ieceri. Satiksmes ministrijas izstrādātajā 

“Velosatiksmes attīstības plāna 2018.-2020.gadam”, (turpmāk 

– Plāna) projekta sadaļā “Velosatiksmes infrastruktūras 

raksturojums”   iekļauta   apakšsadaļa  “Starptautiskas  nozīmes  

veloinfrastruktūra”, kurā sniegta informācija par 

Starptautiskās Riteņbraucēju federācijas apstiprināto 

“EuroVelo” projektu, t.sk. Latvijas teritoriju no Rucavas līdz 

Ainažiem šķērsojošo maršrutu “EuroVelo 13”. Par kopīgo 

“EuroVelo 13” maršruta izstrādes, attīstības un ieviešanas gaitu 

ir atbildīga Vidzemes tūrisma asociācija, bet reģionālo un 

vietējo maršrutu plānošanā iesaistīti plānošanas reģioni, 

pašvaldības, kā arī Dabas aizsardzības pārvalde. E.Dreijere 

norādīja, lai izvērtētu “EuroVelo 13” maršruta veloceliņu 

ierīkošanas iespējas, risinājumus un izmaksas, nepieciešams 

veikt detalizētu esošās situācijas izpēti. Ņemot vērā, ka 

Satiksmes ministrijas izstrādātā Plāna projekta Rīcības plāna 

1.1.punkts paredz veikt visaptverošu pētījumu par velosatiksmi 

valstī, iegūstot datus, kas raksturo velosatiksmi un 

velosatiksmes infrastruktūru nacionālā mērogā, aicināja 

attīstības padomes locekļus atbalstīt viedokli, rosināt 

Satiksmes ministriju veikt šo pētījumu par “EuroVelo 13” 

maršruta izveidi, t.sk. sagatavojot detalizētu ģeotelpisko 

informāciju. Attīstības padomes locekļi iniciatīvu atbalstīja. 

Pašvaldībām, kuru teritorijas šķērso “EuroVelo 13” maršruts, 

pamatojoties uz pētījuma rezultātiem, būtu iespēja sagatavot 

un apstiprināt grozījumus teritorijas plānojumos. 

 
 
 
 

         Sēdes turpinājumā pašvaldību vadītāji tikās ar LR Saeimas 
Valsts pārvaldes un pašvaldības komisijas (turpmāk - Komisija) 
pārstāvjiem S.Dolgopolovu, J.Šulcu, N.Kleinbergu, 
L.Kozlovsku, A.Harju un V.Valaini, kuri iepazīstināja ar 
aktualitātēm Komisijas darbā.  
  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

KPR Attīstības padomes sēde Kuldīgā 19.06.2018. (KPR foto) 

S.Dolgopolovs akcentēja, ka joprojām aktuāli ir grozījumi 

likumā par pašvaldībām, kas sastāv no jauniem četriem lieliem 

blokiem, kas varētu parādīties Komisijas darba kārtībā vēl līdz 

šīs Saeimas darba noslēgumam, kā arī jauno Īres likuma 

projektu un likumprojektu, kas piedāvā risinājumu piespiedu 

dalītā īpašuma tiesisko attiecību izbeigšanai un vienota 

īpašuma izveidošanai. Plašākas diskusijas izvērtās pašvaldību 

vadītājiem norādot uz dzīvojamo platību trūkumu reģionā, 

dominējot uzskatam, ka tam būtu nepieciešams valsts atbalsts. 

Pašvaldību vadītāji norādīja, ka uzņēmējiem ir grūtības 

piesaistīt darba spēku reģionā, jo dzīvojamais fonds ir novecojis 

un nepietiekams, kas ir par pamatu arī iedzīvotāju 

aizbraukšanai uz lielajām pilsētām. Šī problēma ir izskanējusi 

vairākkārt un pašvaldība iespēju robežās to risina, tomēr būtu 

nepieciešama vienota valstiska pieeja, lai arī mazākās 

pašvaldības varētu saņemt atbalstu dzīvojamā fonda 

atjaunošanai. Komisijas priekšsēdētājs S.Dolgopolovs izteica 

atzinību pašvaldību vadītājiem par līdzšinējo sadarbību, 

uzsverot, ka tikšanās ar pašvaldību vadītājiem ir sekmējusi 

Komisijas darbu, sniedzot izpratni par problēmām pašvaldību 

darbā un reālo situāciju uz vietām, pieņemot atbildīgus 

lēmumus Komisijas darbā. Šī bija otrā Komisijas izbraukuma 

sēdes tikšanās ar Kurzemes reģiona pašvaldību vadītājiem šīs 

Saeimas sasaukuma laikā, un Komisijas izbraukuma sēdes esot 

regulāri notikušas arī visos citos Latvijas reģionos. Sēdes 

noslēgumā S.Dolgopolovs izteica kopējo šīs Komisijas sastāva 

viedokli, kuru tā aizstāvējusi visu četru gadu laika periodā, 

atbalstot plānošanas reģionu darbību, saskatot tajā potenciālu 

un saredzot nepieciešamību stiprināt plānošanas reģionus, kā 

veiksmīgas pašvaldību sadarbības platformu. 

AKTUALITĀTES KURZEMES PLĀNOŠANAS REĢIONA ATTĪSTĪBAS PADOMES DARBĀ 

KPR administrācija 

 

 



5 

 

  

        KPR Uzņēmējdarbības centrs š.g. aprīlī sadarbībā ar 

Kurzemes reģiona pašvaldībām turpināja organizēt jau iesākto 

semināru ciklu Kurzemē par izmaiņām nodokļu sistēmā 

Latvijā. Semināra lektore bija Inguna Leibus, ekonomikas 

doktore, Latvijas Lauksaimniecības universitātes 

Grāmatvedības un finanšu katedras asociētā profesore, 

zinātnisku un praktisku rakstu autore, kas ar vienkāršiem 

vārdiem un praktiskiem piemēriem saprotami izskaidroja 

grozījumus un jaunumus. Semināri bija plaši apmeklēti un 

izraisīja aktīvu interesi. Tik aktīva interese ir saistāma ar 

būtisko nodokļu reformu, kas stājas spēkā 2018.gadā un būtiski 

ietekmē gan uzņēmējus, gan fiziskās personas algotus 

darbiniekus, gan tādas fiziskās personas, kas veic saimniecisko 

darbību. Ļoti plaša interesē semināru apmeklēšanā bija gan 

pašiem saimnieciskās darbības veicējiem, gan grāmatvežiem.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Seminārs “Nodokļu aktualitātes pašnodarbinātajiem un mazajiem uzņēmējiem” 
/KPR foto/ 

           Semināru dalībnieki tika iepazīstināti ar būtiskākajām 

izmaiņām uzņēmumu ienākuma nodokļa maksātājiem, darba 

samaksas nodokļu izmaiņām, izmaiņām saimnieciskās 

darbības veicējiem – iedzīvotāju ienākuma nodokļa 

maksātājiem, izmaiņām pašnodarbināto personu un autoru 

sociālajā apdrošināšanā, izmaiņām patentmaksas 

maksātājiem, mikrouzņēmumu nodokļa piemērošanas 

noteikumiem, būtiskākām izmaiņām PVN uzskaitē, kā arī tika 

sniegtas atbildes uz aktuālajiem jautājumiem. Šoreiz semināri 

notika Talsos, Kuldīgā, Ventspilī un Liepājā. Sadarbības forma 

ar pašvaldībām deva iespēju tam, ka šādi semināri vispār 

notika, kā arī nodrošināja tiešu publicitāti - informācija par 

pasākumu nonāca pie konkrētās mērķauditorijas, rezultātā 

semināri   bija   pieprasīti  un  plaši  apmeklēti.   Semināros  bija  

 

 

 

 

 

KPR UZŅĒMĒJDARBĪBAS CENTRA AKTUALITĀTES  

sapulcējušies plaša spektra saimnieciskās darbības  

grāmatvedības pārstāvji – sākot no pašnodarbinātajām 

personām līdz pat pieredzējušiem grāmatvedības speciālistiem 

gan lauksaimniecības, gan tūrisma, gan citās jomās.  

       Lektore katras nozares pārstāvjiem uzsvēra būtiskākos 

grozījumus nodokļu aprēķinā un konkretizēja atšķirības katrai 

saimnieciskajai darbībai. Lielā pasākuma auditorijas uzmanība 

semināra laikā, kā arī uzdotie jautājumi liecina par tēmas 

aktualitāti un nozīmīgumu. 

            Uzņēmējdarbības centrs ar savu stendu piedalījās arī 

ALTUM un Ekonomikas ministrijas rīkotajās Starta dienās. To 

aicinājums skanēja: ”Tev ir biznesa ideja un vēlme to īstenot? 

Tavam uzņēmumam vēl nav pieci gadi un Tu meklē izaugsmes 

iespējas? Nāc uz Starta dienām!”. Dalībniekiem bija iespēja 

uzzināt, kā plānot un finansēt savu biznesa ideju, dzirdēt citu  
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

KPR Uzņēmējdarbības centra dalībā “Starta dienās”  
/KPR foto/  

uzņēmēju pieredzes stāstus, kā arī klausīties lekciju par 

uzņēmuma publiskā tēla veidošanas nozīmi.  

          KPR Uzņēmējdarbības centrs minētajā pasākumā sniedza 

individuālas konsultācijas par pieejamajiem atbalsta 

instrumentiem uzņēmējdarbībā. Ikdienā lielu atsaucību 

saņemam par regulāri veiktajiem apkopojumiem ES fondu un 

citu finanšu instrumentu piesaistē, kas tiek gatavoti  reizi 

mēnesī un nosūti tiem interesentiem, kuri ir pieteikušies šādu 

jaunumu saņemšanai. Visas aktualitātes regulāri tiek ievietotas 

ari KPR mājaslapā: www.kurzemesregions.lv un ievietotas arī 

KPR Facebook kontā. Arī šajā pasākumā gandrīz visi stenda 

apmeklētāji pieteicās šo jaunumu saņemšanai.  

 Informāciju sagatavoja: KPR UC vadītāja Baiba Kūma 

 

 

 

 

http://www.kurzemesregions.lv/
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AKTUALITĀTES KPR TERITORIJAS ATTĪSTĪBAS PLĀNOŠANĀ  

. GADA SĀKUMĀ 
Dalība plānošanas jomas semināros 

         KPR telpiskās attīstības plānotāja piedalījusies vairākos 

semināros teritorijas attīstības plānošanas jomā, iegūstot 

pieredzi un zināšanas, kā arī piedaloties diskusijās un darba 

grupās – 12.aprīlī Vides risinājumu institūta organizētā 

seminārā “Zālāju novērtēšanas iespējas ar attālās izpētes 

tehnoloģijām”, 16.-18.maijā LIFE Viva Grass projekta 

starptautiskā seminārā “Ekosistēmu pakalpojumu pieejas 

integrēšana telpiskajā plānošanā ilgtspējīgai zemes 

apsaimniekošanai zālājos un ārpus tiem”, 22.maijā Centrālās 

statistikas pārvaldes organizētā seminārā “Teritorijas statistika 

un tās izmantošanas iespējas”, 18.jūnijā seminārā par LIFE 

integrētā projekta sagatavošanu Latvijas upju baseinu 

apgabalu apsaimniekošanai, 21.jūnijā WinWind projekta 

tematiskajā seminārā “Vēja enerģijas nozares attīstību 

ietekmējošie apstākļi. 

Latvijas simtgades pasākuma “Reģionu dienas” aktivitāte 

“Dāvana Latvijai  elektroniska ainavu dārgumu krātuve 

“Latvijas ainavu dārgumi vakar, šodien, rīt” 

         Lai arī noslēgušies vairāki Latvijas simtgades pasākuma 

“Reģionu dienas” aktivitātes “Dāvana Latvijai  elektroniska 

ainavu dārgumu krātuve “Latvijas ainavu dārgumi vakar, 

šodien, rīt” posmi, darbi pie Latvijas Nacionālās bibliotēkas 

(turpmāk – LNB) ainavu dārgumu krātuves veidošanas 

turpinās. Iepriekšējā posmā, kas noslēdzās februārī, LNB 

ainavu dārgumu krātuve tika papildināta ar lieliskiem un 

iepriekš nepublicētiem fotoattēliem un daudziem personīgiem 

atmiņu stāstiem, nostāstiem un leģendām.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

         Vēlamies atgādināt, ka LNB krātuvi www.zudusilatvija.lv ir 

iespējams neierobežoti  papildināt ar vēsturiskajiem 

fotoattēliem, ne tikai par ainavām, bet visu, kas Latvijai svarīgs 

un būtisks.  Šobrīd aktivitātes “Latvijas ainavu dārgumi vakar, 

šodien, rīt” komanda strādā pie ainavu dārgumu krātuves 

izveides, ir pabeigta iesūtītās informācijas apkopošana, 

rediģēšana un materiālu gatavošana izstādei.  Profesionāls 

fotogrāfs  līdz  31. maijam  iemūžināja  10  nosauktos  Kurzemes  

 

Teritorijas attīstības plānošana reģionā 

          Šobrīd KPR izstrādes procesā ir divu pašvaldību teritorijas 

plānojumi – 2018.gada 27.aprīlī Dundagas novada dome 

pieņēma lēmumu Nr.95 (sēdes protokols Nr.7, 22.§) “Par 

Dundagas novada teritorijas plānojuma 3.redakcijas nodošanu 

publiskajai apspriešanai”, bet Ventspils pilsētas dome  

2017.gada 10.martā ir pieņēmusi lēmumu par jauna Ventspils 

pilsētas teritorijas plānojuma izstrādi. Grobiņas novadā 

Attīstības programmas 2011.-2017.gadam darbības termiņš ar 

domes 28.12.2017. lēmumu pagarināts līdz jaunas AP 

apstiprināšanai un uzsākta jaunas Attīstības programmas 2019.-

2025.gadam izstrāde. 

Dalība nacionāla līmeņa plānošanas dokumentu 

sabiedriskajā apspriešanā 

       KPR telpiskās attīstības plānotāja piedalījās nacionāla 

līmeņa plānošanas dokumentu - Kūdras ilgtspējīgas 

izmantošanas pamatnostādņu 2018.-2030.gadam un Vides 

pārskata projekta novērtējuma, kā arī Sākotnējā plūdu riska 

novērtējuma ziņojuma 2021.-2027.gada plūdu risku pārvaldības 

plānu sagatavošanai sabiedriskajā apspriešanā. KPR atbilstoši 

savai kompetencei sagatavoja viedokli un priekšlikumus par 

izstrādāto plānošanas dokumentu projektiem. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Seminārs Kurzemes reģiona pašvaldību teritorijas  

attīstības plānotājiem 

           Š.g. 27.aprīlī Talsos organizēts seminārs Kurzemes 

plānošanas reģiona pašvaldību teritorijas attīstības plānotājiem 

un citiem speciālistiem par aktualitātēm pašvaldību attīstības 

programmu izstrādē, izmaiņām Aizsargjoslu un Zemes 

pārvaldības likumos, ietekmes uz vidi novērtēšanā, kultūras 

pieminekļu aizsardzības aspektiem teritorijas plānošanā un 

citiem jautājumiem. Seminārā piedalījās 39 dalībnieki no 

Kurzemes pašvaldībām, kā arī Vides aizsardzības un reģionālās 

attīstības ministrijas, Vides pārraudzības valsts biroja, Valsts 

kultūras pieminekļu aizsardzības inspekcijas un Latvijas 

Pašvaldību savienības. 

 

 

 

 

 

https://www.ainavudargumi.lv/par-projektu/
https://www.ainavudargumi.lv/par-projektu/
https://www.ainavudargumi.lv/par-projektu/
http://www.zudusilatvija.lv/
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PIEAUGUŠO IZGLĪTĪBA KURZEMES PLĀNOŠANAS REĢIONĀ 

. GADA SĀKUMĀ 
         Mācās pieaugušo izglītības koordinatori 

       Kompetenču pieeja nozīmē, ka katrs darbinieks ne tikai 
pārzina savus tiešos darba pienākumus, bet orientējas 
plašākos kontekstos un spēj patstāvīgi pieņemt lēmumus. 
Tādēļ Kurzemes reģiona pieaugušo izglītotāji tikās 15.maijā 
Liepājā, lai noklausītos lekciju par tēmu: "Latvijas 
tautsaimniecība – pārkaršanas riski". To vadīja Latvijas Bankas 
speciāliste Agnese Rakovska. Apzinoties riskus, ir vieglāk 
konsultēt iedzīvotājus par viņu izglītības izvēli – tā 
viennozīmīgi atzina lekcijas dalībnieki.  
Savukārt, risks pašā pieaugušo izglītībā ir valsts politikas 
orientācija uz tās pilnīgu formalizāciju. Arvien mazāk tiek 
atbalstītas neformālās izglītības programmas, kuras savas 
elastīgās pieejas dēļ spēj ātri reaģēt uz vajadzībām un atbilst 
konkrētiem apstākļiem. Valsts piedāvājums ir universāls visā 
teritorijā un vietējās vajadzības ar to netiek nosegtas. Tādēļ 
Liepājas semināra dalībnieki dalījās pieredzē, kā tiek īstenota 
neformālā izglītība katrā pašvaldībā un kādas varētu 
koordinācijas iespējas. Gatavību strādāt uz konkrētu 
pasūtījumu izteica Liepājas universitātes Mūžizglītības nodaļa.        
             Projektu  vadītāja Līga Apenīte prezentēja esošo LiepU  
 

 

piedāvājumu. 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 

Foto: Pieaugušo izglītotāji lekcijā "Latvijas tautsaimniecība – pārkaršanas 
riski". 

           Tas ietver gan sporta speciālistu kvalifikācijas celšanu, gan 
bērnu aprūpes pamatus, radošās zīmēšanas seminārus, 
ārstniecisko augu izmantošanu veselībai un daudz ko citu. 
Liepājā tapa idejas turpmākai darbībai un arī turpmākām 
mācībām.     

KPR izglītības eksperte Ingrīda Muraškovska 
 

 

ainavu dārgumus mūsu simtgades gadā. Līdz vasaras beigām 

tiks sagatavoti izstāžu stendi, kas būs apskatāmi katrā reģionā 

– Kurzemes plānošanas reģionā reģionālā 

diskusija/seminārs par ainavām notiks 26.septembrī 

Kuldīgas Mākslas namā, kur būs apskatāma arī izstāde. No 

26.oktobra izstāde būs skatāma LNB telpās, bet 2019. gadā 

izstādi plānots eksponēt arī citur Latvijā.            

          No marta sākuma līdz maija beigām aicinājām 

pašvaldības, to apvienības, valsts institūcijas un nevalstiskās 

organizācijas, kas sniegušas ieguldījumu ainavu aizsardzībā un 

pārvaldībā, t.sk. plānošanā un praktisku pasākumu īstenošanā, 

pieteikties Eiropas Padomes Ainavas balvas nacionālajai 

atlasei. Pieteikt varēja īstenotus projektus vai iniciatīvas ar reāli 

uztveramu ieguldījumu ainavu aizsardzībā, pārvaldībā un 

plānošanā. Pieteiktajiem projektiem vai iniciatīvām bija jābūt 

pabeigtām  un   publiski   pieejamām  vismaz  trīs  gadus   pirms  

pieteikšanās Ainavu balvai, līdz ar to šajā konkursa sestajā 

sesijā varēja pieteikt projektus vai iniciatīvas, kas ir pabeigtas 

līdz 2015. gada 31. decembrim. Kurzemes plānošana reģionā 

tika iesniegts viens projekts no biedrības “Mēs – Jaunaucei” par 

Jaunauces parka labiekārtošanu. 

Aktivitātes noslēguma posmā plānots sagatavot priekšlikumus 

par ainavu dārgumu iekļaušanu Latvijas kultūras kanonā.   

2018. gada 25. aprīlī visu plānošanas reģionu pārstāvji bija 

aicināti piedalīties Latvijas Dabas fonda projekta “Dodies 

ainavās!” organizētā seminārā “Ainavu plānošana un 

novērtēšana”, kas norisinājās Kuldīgā. Savukārt no 20.-

21. jūnijam Daugavpilī norisinājās Eiropas valstu Ainavu balvu 

fonda nacionālās atlases forums. 

 
 

Sagatavots FUTEN projekta pieteikums 

Atsaucoties uz Rietumigaunijas attīstības centra uzaicinājumu 

sagatavots projekta pieteikums INTERREG Baltijas jūras 

sadarbības programmā II prioritātē "Efektīva dabas resursu 

pārvaldība".  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Projekta nosaukums "Nākotnes enerģijas risinājumi ap Baltijas 
jūru" (Future Energy Solutions Around Baltic Sea). Projekta 
vadošais partneris - Rietumigaunijas attīstības centrs, 
piedaloties partneriem no Norvēģijas, Somijas un Zviedrijas. 
Kurzemes plānošanas regiona ieguvums no dalības šajā 
projektā būs iespēja iegūt pēc vienotas metodoloģijas 
sagatavotus datus un kartēšanas materiālus par atjaunojamās 
enerģijas resursiem un izmantošanas iespējām Kurzemes 
plānošanas reģionā, kā arī iztrādāt ilgtspējīgas atjaunojamās 
enerģijas izmantošanas plānu. 

Informāciju sagatavoja: 
KPR telpiskās attīstības plānotāja I.Murziņa 

 
 

 

http://www.varam.gov.lv/lat/darbibas_veidi/tap/ain_pol/eiropas_padomes_ainavu_balva/?doc=18320
http://www.varam.gov.lv/lat/darbibas_veidi/tap/ain_pol/eiropas_padomes_ainavu_balva/?doc=18320


8 

 

KPR PROJEKTU NODAĻAS AKTUALITĀTES 

. GADA SĀKUMĀ 
PROJEKTA “KĀJĀMGĀJĒJU MARŠRUTS GAR JŪRAS PIEKRASTI LATVIJĀ UN IGAUNIJĀ”  

AKTUALITĀTES 

   PROJEKTA „INDUSTRIĀLAIS MANTOJUMS” AKTUALITĀTES 

 

 

 

 

Jūrtakas Kurzemes piekraste 95% nomarķēta. 

         Marķēšana ir maršruta iezīmēšana dabā ar uzlīmju un 
krāsojuma palīdzību. Jūrtakas gadījumā, ticis izvēlēts 
krāsojums “balts zils balts” un, uz uzlīmēm attēlots Jūrtakas 
logo uz zila fona. Tas tika darīts, lai pārgājiena dalībnieks, kurš 
nav vietējais iedzīvotājs un nezina katru taciņu, neapmaldītos. 
Tika izmantotas 3 veida uzlīmes – ar bultām pa labi un pa kreisi, 
kuras norāda virzienu pagrieziena gadījumā.  Uzlīme bez bultas 
apliecina, ka atrodaties uz pareizā ceļa un maršruts turpināms 
dodoties taisni. Uzlīmes tika līmētas ciemu un pilsētu 
teritorijās, bet krāsojums dabas teritorijās. 
 
 
 
 
 
 
 

       Jūrtakas marķēšanas pasākumos iesaistījās pašvaldību 
pārstāvji, tūrisma informāciju centru darbinieki, vietējie 
aktīvisti, ārvalstu brīvprātīgie un Jūrtaks patrioti, kuri piedalījās 
2017.gada Jūrtakas apsekojumos. 
       Ja pilsētas teritorijā marķēšana norisinājās raiti bez 
aizķeršanās, jo ir daudz vietu, kur veikt atzīmes, tad dabas 
teritorijās bija jābūt daudz radošākiem. Dabas teritorijās 
izmantojām visas iespējamās virsmas, lai maršruts labāk 
nolasītos dabā  – kokus, akmeņus, stabus,  apmales u.c. 
virsmas. 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
       Atlikušie 5% nenomarķētie maršruta vijas cauri Liepājai un 
Ventspilij, kā arī pāri Irbes upei. Liepājas un Ventspils pilsētās 
marķēšana tiks veikta ar norāžu zīmju un uzlīmju palīdzību. 
Pašlaik tiek izstrādāti piemērotākie zīmju risinājumi, tāpēc 
marķēšana aizkavējusies. Savukārt Irbes upes gadījumā 
gaidām, kad jau cita projekta ietvaros Ventspils novads atjaunos 
gājēju tiltu par Irbes upi, kā rezultātā arī Jūrtakas pārrāvums tiks 
novērsts un gājējiem nevajadzēs veikt liekus apkārtceļus.  
       Lielākie gaidāmie darbi jau vasarā saistīti ar Jūrakas 
maršruta posmu informatīvo lapu dizainu un druku, 
informācijas ievietošanu mājas lapā par maršruta tūristu 
piesaistes un pakalpojumu vietām, savukārt rudens iesāksies ar 
lielo norāžu zīmju  un informācijas stendu uzstādīšanu jūras 
piekrastē, lai maršruts vēl vairāk tiktu atpazīts dabā un palīdzētu 
orientēties gājējiem.   
       Sekot līdzi Jūrakas aktivitātēm variet sociālajā vietnē 
www.facebook.com/jurtaka/ un par projektu vairāk variet 
uzzināt www.jurtaka.lv.  
Projekts “Pārgājienu maršruts gar Baltijas jūras piekrasti Latvijā un 
Igaunijā” tiek īstenots Igaunijas - Latvijas Programmas ietvaros. 
Augstākminētā informācija atspoguļo autora viedokli un Igaunijas-
Latvijas programmas vadošā iestāde neatbild par tajā ietvertās 

informācijas iespējamo izmantošanu. 
Informāciju sagatavoja: 

 Jūrtakas projekta koordinatore Aija Neilande 
T.: 26147139; aija.neilande@kurzemesregions.lv;  www.jurtaka.lv 

 

 

 
 

  

  

 

Projektā “Industriālais mantojums” jau vairākos objektos  
darbi pabeigti 

 

        Kamēr projekta “Industriālais mantojums” 
mārketinga aktivitātes tiek plānotas vai šobrīd tiek 
veikti sagatavošanās darbi, tikmēr jau vairākos 
objektos ir noslēgušies darbi vai lielākā daļa no 
tiem. 
       Kurzemē jau ir atvērta ekspozīcija un gaida 
viesus pie sevis Airītes dzelzceļa stacija (Saldus 
nov., Zirņu pag.; GPS: 56.8314305,22.5248261,9).  

 
 

http://www.facebook.com/jurtaka/
http://www.jurtaka.lv/
http://www.estlat.eu/
mailto:aija.neilande@kurzemesregions.lv
http://www.jurtaka.lv/
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       Stacijas ekspozīcija ir veltīta Rīga – Liepāja dzelzceļa līnijai, par Airītes dzelzceļa stacijā dzīvojošajiem iemītniekiem un 

dzelzceļa attīstību pagājušā gadsimta sākumā. Pirmos viesus pēc ekspozīcijas atvēršanas jau Airītes stacija sagaidīja Muzeju naktī, 

19.maijā, un jau 7.jūlijā tiek atkal gaidīti viesi uz Kārļa Kazāka un draugu koncertu. Līdz ar to droši var teikt, ka šī stacija ir atkal 

atdzīvojusies! Kurzemes plānošanas reģions, piedaloties atklāšanas pasākumā, sveica stacijas saimniekus par uzņēmību un 

dāvināja vēl vienu grāmatu par dzelzceļa mantojumu Latvijā pievienošanai esošajai Airītes stacijas grāmatu kolekcijai. 

      Tāpat apmeklētājus jau ir gatavi uzņemt Aizputes ūdenstornī, lai apskatītu pilsētas ainavu no augšas. Lai gan pati ekspozīcija 

vēl tiek veidota, taču lielā interesentu skaita dēļ tornis ir oficiāli pieejams ikvienam interesentam no 29. jūnija. 

       Arī citos reģionos ir objekti, kas ir jau pilnveidojušies. Piemēram, Bīriņu pils ūdenstornī nu ir iespēja ikvienam ienākt un apskatīt, 

kā arī “Rideļu dzirnavās” ir pārskatāma ekspozīcija par graudu malšanu un maizes iegūšanas procesu.  

       Augstākminētā informācija atspoguļo autora viedokli un Igaunijas-Latvijas programmas vadošā iestāde neatbild par tajā ietvertās informācijas 

iespējamo izmantošanu. 
Informāciju sagatavoja: 

Projekta vadītāja Maija Bebre 

 

  PROJEKTS „UZLABOTA JAHTU OSTU INFRASTRUKTŪRA UN OSTU TĪKLA ATTĪSTĪBA IGAUNIJĀ UN LATVIJĀ”  

 

 

 

 

 

ESTLAT HARBOURS ar pasākumu sagaida Somijas regates 
dalībniekus 

         Šī gada 10. jūlijā Rojā Kurzemes Plānošanas reģiona un Rīgas 

Plānošanas reģiona pārstāvji tikās ar Somijas jahtkluba 

“Merikarhut” (tulkojumā uz latviešu valodu – Jūras lāči) 

burātājiem. Somijas jahtklubs rīkoja jahtu regati “Riga 2018”, 

kurā piedalījās 37 jahtas, un vienīgā pieturas vieta Kurzemes 

piekrastē bija Rojas jahtu osta.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
          

      Rojas pašvaldība sirsnīgi uzņēma viesus no Somijas, un, lai arī 

šobrīd Rojas jahtu ostā viesiem nācās cieši saspiesties, lai vietu 

pietiktu visiem, ostas pārvaldnieks Jānis Megnis solīja, ka pēc 

projekta ESTLAT HARBOURS ieviešanas būs ērti iebraukt un 

piestāt ne vien 37 jahtām, bet pat lielākam burinieku skaitam. 
        Rojas jahtu osta sadarbībā ar pašvaldību regates “Riga 2018” 

dalībniekus sveica viesnīcas “Roja” vasaras dārzā, kur viesiem 

bija sarūpēta gan uz ugunskura vārīta lašu zupa, gan citas 

uzkodas un alus. Īpašu sajūsmu Somijas burātāji pauda par 

vakara   muzikālo    pavadījumu,   kas  tā  vien  aicināja  celties  no 

galdiem un laisties dejā. Šāds pasākums veicina burātājus 

justies īpaši gaidītiem, un atmiņās paliekošs atšķirīgs notikums 

ostā.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Šajā regatē kopā Roju apmeklēja vairāk nekā 80 personas, jo 

vidēji katrā no jahtām ir vismaz 2-3 apkalpes locekļi. Šīs regate 

noslēdzās Rīgā, Andrejostā, kur katrs no burātājiem izvēlās 

savu tālāko maršrutu: burāt caur Igaunijas salām uz Somiju, vai 

pretējā virzienā – caur Ventspili uz Gotlandi, vai pat apmeklēt 

Pāvilostu un Liepāju. Nereti arī burātāju ģimenes pārstāvji 

pievienojas pēc regates beigām, atlidojot uz Rīgu. Līdz ar to 

jahtu ostās ar vienu jahtu bieži iebrauc dažādas kompānijas 

vienas sezonas laikā. 

Augstākminētā informācija atspoguļo autora viedokli un Igaunijas-Latvijas 
programmas vadošā iestāde neatbild par tajā ietvertās informācijas iespējamo 
izmantošanu.                                                          

Informāciju sagatavoja Maija Bebre 
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        PROJEKTA „ SAREDZI CITĀDĀK” (I SEE) AKTUALITĀTES 

 

        PROJEKTA ”DABAS TŪRISMS VISIEM” (UNIGREEN) AKTUALITĀTES 

 

 

 
 
 

 

           Pērnā gada maijā Kurzemes plānošanas reģions kopā ar 
četriem projekta partneriem - Liepājas pilsētas domi, Saldus 
novada pašvaldību, Klaipēdas pilsētas sociālo dienestu un 
Kretingas dienas aktivitāšu centru uzsāka projekta īstenošanu.  

 

 

 

 

 

 

 

Uzreiz pēc partnerības līguma parakstīšanas visi projekta 
partneri tikās projekta atklāšanas pasākumā Klaipēdā, kur 
iepazīstināja plašāku sabiedrību ar projektā plānoto, uzreiz pēc 
tam notika pirmais tīklošanās un pieredzes apmaiņas brauciens 
par Lietuvu un Latviju, kuru laikā partneri un citi dalībnieki 
(dažādas biedrības un pašvaldību iestāžu darbinieki, kas saistīti 
ar sociālo jomu) apmeklēja visu partneru organizācijas, iepazina 
to darbu un projektā plānotās aktivitātes, kopīgi izanalizēja, kas 
vēl uzlabojams projekta rezultātā, kā arī guva vērtīgu pieredzi 
un kontaktus tālākai sadarbībai.  
      Pēc tam katrs projekta partneris uzsāka savā projektā 
plānotās darbības un aktivitātes, iepērkot IT aprīkojumu 
cilvēkiem ar redzes traucējumiem Kretingā un Klaipēdā, 
aprīkojot un pielāgojot partnera organizācijas telpas (Kretingā, 
Klaipēdā un Liepājā),  marķējot  grīdas,  pakāpienus  un  margas,  

uzstādot audio tehniku, kas palīdz cilvēkam ar redzes 
traucējumiem iekļūt Kretingas dienas centra telpās un 
iegādājoties mobilo pacēlāju Klaipēdas dienas centra 
vajadzībām. Liepājas pludmalē arī uzstādītas koka laipas, kas 
pielāgotas cilvēkiem ar redzes traucējumiem un piemērotas arī 
cilvēkiem riteņkrēslos. 
       Projekta ietvaros ir izstrādātas apmācību programmas, pēc 
kurām jau uzsāktas speciālistu apmācības. Kurzemē notikušas 
divas apmācību sesijas, Kuldīgā maija beigās un Nīcā jūnija vidū, 
kurās dažādu jomu speciālisti apguva Universālā dizaina 
pamatus un iepazina emocionālo inteliģenci, lai uzlabotu savas 
saskarsmes iemaņas darbā ar cilvēkiem ar redzes traucējumiem 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

gadu, kura laikā Liepājā un Klaipēdā tiks uzstādītas taktilās 
kartes, kas palīdzēs cilvēkiem ar redzes traucējumiem 
orientēties pilsētvidē, bet Saldū tiks uzstādīts interaktīvs āra 
stends ar pieejamu informāciju cilvēkiem ar redzes 
traucējumiem.  
         Projekta noslēgumā kā projekta rezultāts tiks sagatavota 
īsfilma par projektā izdarīto. Īsfilmas filmēšana jau ir uzsākta, 
tiek filmētas projekta aktivitātes gan Latvijā, gan Lietuvā. 
Vairāk informācijas par projektu: 
http://www.kurzemesregions.lv/projekti/Latvijas_-
_Lietuvas_programma/Saredzi_citadak  

Informāciju sagatavoja: projekta vadītāja Laura Pakule-Krūče 
Tālrunis: 26114020, laura.pakule@kurzemesregions.lv 

 
 
 

 

 

 

 

 

Turpmāk plānotas 
vēl astoņas  apmā-
cību sesijas 
Kurzemē un 16 
apmācību sesijas 
Lietuvā, Kretingā 
un Klaipēdā. 
   Projekts turpinā-
sies    vēl    nepilnu 

 

           Š.g. 24.aprīlī Liepājā Kurzemes plānošanas reģions 
sadarbībā ar Kurzemes tūrisma asociāciju organizēja 18. 
Kurzemes tūrisma konferenci par tēmu “Dabas tūrisms un 
vides pieejamība”. Konferences pirmajā daļā diskutējām par 
vides pieejamības lomas aktualizēšanu tūrisma attīstībai 
Kurzemē, kā arī par to, kāpēc pašvaldībām un uzņēmējiem ir 
būtiski pielāgot tūrisma infrastruktūru, produktus un 
pakalpojumus cilvēkiem ar īpašām vajadzībām, kā to paveikt 
pareizi un ar minimāliem ieguldījumiem, kādi ir plusi un ar 
kādām problēmām un izaicinājumiem saskaras uzņēmēji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

18.Kurzemes tūrisma konference Liepājā (KPR foto) 

 

 

 

http://www.kurzemesregions.lv/projekti/Latvijas_-_Lietuvas_programma/Saredzi_citadak
http://www.kurzemesregions.lv/projekti/Latvijas_-_Lietuvas_programma/Saredzi_citadak
mailto:laura.pakule@kurzemesregions.lv
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        Par šīm pašām aktuālajām tēmām tūrisma nozarē 
diskutējām arī 25.aprīlī Rojā, un semināra noslēgumā svinīgi 
atklājām jauno “UniGreen” projekta ietvaros izbūvēto pastaigu 
laipu Rojas pludmalē, kas pielāgota cilvēkiem ar īpašām 
vajadzībām.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Seminārs un pastaigu laipas atklāšana Rojā (KPR foto) 

 

           Otrajā ceturksnī turpinājās arī apmācības 27 Kurzemes 

reģiona vides gidiem, maijā aizvadot jau ceturto trīs dienu 

apmācību sesiju Valdemārpilī. Šoreiz gidi mācījās par vides 

pasākumu plānošanu, organizēšanu un vadīšanu, ekskursijas 

maršruta izstrādi, mobilajām ceļošanas aplikācijām. 

Interesantākā, radošākā un atraktīvākā apmācību daļa bija 

praktiskā uzdevuma izpilde grupās, filmējoties, dalībniekiem 

sadaloties 4 grupās un izveidojot ekskursiju par konkrētu tēmu 

ar visu grupas dalībnieku iesaisti. Gidi aktīvi filmējās, 

sagatavojot ekskursiju video sižetus un pēc tam kopīgi 

analizēja paveikto darbu. Nākošā - piektā vides gidu apmācību 

sesija notiks aktīvās tūrisma sezonas noslēgumā septembrī 

Rojā. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vides gidu apmācības Valdemārpilī (KPR foto) 

           Maijā organizējām arī 25 Lietuvas pierobežas reģiona 
pašvaldību, tūrisma informācijas centru un nacionālo un 
reģionālo parku pārstāvju uzņemšanu Kurzemē - divu dienu 
pieredzes apmaiņas vizītē. Dalībnieki apmeklēja Liepājas 
Neredzīgo biedrību, apsekoja Liepāju, diskutējot par pilsētā 
veiktajiem pielāgojumiem cilvēkiem ar īpašām vajadzībām un 
iepazinās arī ar biedrības izveidoto Dvēseles veldzes dārzu 
Ziemupē un tajā ierīkotajām trīs dabas takām, kas speciāli 
veidotas neredzīgajiem. Dalībnieki tikās arī ar Pāvilostas,  

Rojas, Saldus un Talsu Tūrisma informācijas centra pārstāvēm, 
kas iepazīstināja Lietuvas pārstāvjus ar mūsu tūrisma centru 
izveidotajiem produktiem un pakalpojumiem tūrisma 
veicināšanai Kurzemē. Apmeklēja Pāvilostas pludmales laipu, 
projekta ietvaros jaunizbūvēto koka laipas pagarinājumu gar 
jūras krastu Rojas pludmalē, Cieceres dabas taku. Tikās ar 
Laumu dabas parka īpašnieku Robertu Riekstiņu, kas dalījās ar 
savu pieredzi parka izveidošanā un uzturēšanā no uzņēmēja 
viedokļa. Dalībnieki atzina, ka vizīte bija ārkārtīgi vērtīga, jo 
deva iespēju diskutēt kā ar vides pieejamības ekspertiem, tā ar 
uzņēmējdarbības sektora un tūrisma informācijas centru 
pārstāvjiem, kā arī savām acīm vērot Kurzemē paveikto dabas 
tūrisma pieejamības veicināšanai. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       Projekts Nr. LLI-010 “Dabas tūrisms visiem (UniGreen)” 
tiek īstenots laika posmā 05.2017.-04.2019. ar INTERREG 
Latvijas-Lietuvas sadarbības programmas 2014.-2020.gadam 
atbalstu. Tā kopējais finansējums ir 1 176 867,14 EUR, t.sk. 
ERAF finansējums 1 000 337,07 EUR. Projekta īstenošanā 
piedalās Kurzemes plānošanas reģions sadarbībā ar 10 
partneriem (Durbes, Kuldīgas, Rojas, Saldus, Skrundas un 
Ventspils novada pašvaldības, Kretingas rajona pašvaldība, 
Aukštaitijas Nacionālā parka un Labanoras Reģionālā parka, 
Biržu Reģionālā parka un Žemaitijas Nacionālā parka 
direkcijas).  

Informāciju sagatavoja  UniGreen projekta vadītāja Alise Lūse 
Tālrunis: 26567874, alise.luse@kurzemesregions.lv 

 

 
 

 

 

 

Lietuvas pārstāvju vizīte Kurzemē (KPR foto) 
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        PROJEKTA ”UZŅĒMĒJDARBĪBAS ATBALSTA - SISTĒMAS IZVEIDE UN PIEEJAMĪBA ZEMGALĒ, KURZEMĒ 

UN ZIEMEĻLIETUVĀ” AKTUALITĀTES 

 

 

PROJEKTA “DROŠA JŪRA” AKTUALITĀTES 

 
        Kurzemes plānošanas reģions 2. ceturksnī turpināja 5 darba 
grupu-semināru īstenošanu, kuru mērķis ir veicināt uzņēmumu 
iesaisti eksporta tirgos. 
        2018.gada 22.maijā sadarbībā ar Talsu biznesa inkubatoru 
tika rīkots seminārs-darba grupa „Eksporta mārketings un 
partneru piesaiste mērķtirgos”. Semināra-darba grupas ietvaros 
tika sniegtas atbildes saistībā ar eksporta mārketinga niansēm, 
ņemot vērā patērētāju vēlmes katrā reģionā, kā arī izceļot 
komunikācijas un godīguma nozīmi sadarbības veicināšanā. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
         
 
 
 

                                              KPR foto 

        2018.gada 23.maijā sadarbībā ar Kuldīgas biznesa 
inkubatoru tika rīkots seminārs-darba grupa “Pirmie soļi  

 

 

 

eksportā. Ar ko sākt?” Semināra-darba grupas ietvaros tika 
sniegta informācija saistībā ar eksporta uzsākšanu un 
priekšdarbiem kuri jāveic pirms reālā eksporta īstenošanas.  
 
 
 
 
 
        
 
 
 
 
 
 

 

KPR foto 

         Semināros-darba grupās piedalījās arī finanšu institūcijas 
“Altum” pārstāvis saistībā ar piedāvātajiem pakalpojumiem 
eksporta atbalstam, un papildus sniedza informāciju par riskiem, 
kurus ikdienā jāpārvar eksportētājiem. 
        Semināru-darba grupu ietvaros aktīvi tika iesaistīti tā 
apmeklētāji, sniedzot iespēju uzdot jautājumus, diskutēt par 
aktuālo jautājumu, tādējādi uzlabojot dalībnieku izpratni par 
eksportu un ar to saistītajām lietām un darbībām, kuras jāveic, 
sagatavojot uzņēmumu eksportam un eksportējot. 

 

Informāciju sagatavoja: 
Projekta vadītājs Aigars Rūdulis 

aigars.rudulis@kurzmesregions.lv 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

         
 
 
 
             Valsts ugunsdzēsības un glābšanas dienests ir iegādājies 
6 aprīkojuma komplektus glābšanas darbiem jūrā, katrs 
komplekts sastāv no laivas ar dzinēju uz piekabes (ar glābšanas 
riņķi) un 5 sausiem hidrotērpiem glābējiem. Pa komplektam 
saņēma Vidzemes reģiona brigādes Limbažu daļas Salacgrīvas 
postenis, Kurzemes reģiona brigādes Talsu daļas Rojas un 
Dundagas posteņi, Rīgas reģiona pārvaldes Saulkrastu daļa, kā 
arī 4.daļas Slokas postenis un 7.daļas Jaunciema postenis. 
Tāpat iegādāti arī 14 sausie hidrotērpi ūdenslīdējiem: 5 –
Kurzemes reģiona brigādes Liepājas 1.daļai, 4 - Rīgas reģiona 
pārvaldes 1.daļai, 5 - Vidzemes reģiona brigādes Valmieras 
daļai.    

         

Pavasaris ir bijis aktīvs ar darbiem projekta “Droša jūra” 
ieviešanai. 

 

 

 

  

mailto:aigars.rudulis@kurzmesregions.lv
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              KURZEMES PLĀNOŠANAS REĢIONS UZSĀK PROJEKTU  

DEGRADĒTO TERITORIJU SAKĀRTOŠANAI “DZĪVE TĪRĀKĀ VIDĒ - LABĀKAI NĀKOTNEI !” 

 

        Jūnija sākumā Rojas novada “Dzintarkrastos “ noritēja 

publicitātes kampaņas ietvaros organizētais seminārs – 

nometne, kura mērķis bija informēt dalībniekus par Baltijas 

jūras ekosistēmu un bioloģisko daudzveidību, piekrastē 

iespējamajiem apdraudējumiem videi, katastrofu 

pārvaldīšanas organizēšanu, kā arī iesaistīt jauniešus un citus 

brīvprātīgos, kas dzīvo Baltijas jūras piekrastē, vides katastrofu 

un citu ārkārtas situāciju izraisītu seku likvidēšanas pasākumos. 

        Pasākumā kopā piedalījās vairāk kā 120 dalībnieki – 

piekrastes ekoskolu skolēni un pedagogi, Kurzemes reģiona 

vides gidi un tūrisma nozares pārstāvji, kā arī piekrastē dzīvojo- 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

ši jaunieši un iedzīvotāji, kam rūp jūras ekosistēma un drošība. 

Pasākumā piedalījās arī 30 skolēni un 3 pedagogi no Igaunijas, 

kas aktīvi līdzdarbojas Pērnavas dabas skolā. 

          No 4 piebraucamajiem ceļiem, kas plānoti projektā, 

Engures un Rojas novadi pabeiguši izbūvi, lai nodrošinātu 

operatīvā transporta piekļuvi ar glābšanas aprīkojumu un 

savlaicīgu glābšanas darbu uzsākšanu katastrofu gadījumos.  

 

Informāciju sagatavoja: 

Projekta koordinatore Elza Ozoliņa 

Tālrunis: 26043231 

elza.ozolina@kurzemesregions.lv 

 

        2018.gada 23.aprīlī tika noslēgts finansēšanas līgums starp 

Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministriju un 

Kurzemes plānošanas reģionu par Interreg V-A Latvijas – 

Lietuvas programmas projekta  LLI – 303, “Dzīve tīrākā vidē - 

labākai nākotnei !” (“Clean Brownfields”) īstenošanu. 

        Šis ir Kurzemes plānošanas reģiona un iesaistīto pašvaldību 

ilgi lolots, pilnveidots un beidzot atbalstu saņēmis projekts.  

Projekta vadošais partneris ir Kurzemes plānošanas 

reģions, no Latvijas puses projektā iesaistījušās Kuldīgas, 

Skrundas, Ventspils un Saldus novadu pašvaldības, no 

Lietuvas puses – Kauņas pilsētas pašvaldība, Kauņas 

reģionālā attīstības aģentūra, Klaipēdas un Telšu rajonu 

pašvaldības. 

         Projekts ilgs divus gadus un tā noslēgumā Kuldīgas novada 

pašvaldība atbrīvosies no 366 tonnām piesārņojuma 

kādreizējās pilsētas dārzniecības teritorijā, iegūstot iespējas 

slēpošanas trases attīstībai tālākā nākotnē, Saldus un Ventspils 

novadu pašvaldībās nojauks divus bīstamus un piesārņotus 

graustus – kādreizējās dzīvojamās mājas Rubā un Ugālē. 

Skrundas novada pašvaldība dzelzceļa tuvumā iegūs 11 ha 

sakārtotas teritorijas, kas kādreiz piederējusi militārajai bāzei, 

bet turpmāk sekmīgi varētu tikt izmantota uzņēmējdarbības 

vajadzībām. Kauņas pašvaldība attīrīs un sakārtos 10 000 m2 bij. 

militārās pilsētiņas teritorijas un izveidos jaunu futbola 

stadionu. Telšu rajona pašvaldība attīrīs un sakārtos vienu 

hektāru ar naftas produktiem piesārņotas teritorijas bijušajā 

militārajā pilsētiņā, lai nākotnē to varētu izmantot 

saimnieciskai darbībai.  

          Projekta ietvaros tiks likts pamats vērtīgam ieguvumam 

un lielam izaicinājumam nākotnē Klaipēdas  rajona  pašvaldībai  
 
 
 
 
 

tehniskā dokumentācija bijušās derīgo izrakteņu teritorijas 

sakārtošanai Gargždu tuvumā. Pašlaik tā ir pēc saimnieciskās 

darbības beigām izveidojusies dīķu teritorija, kas, atbilstoši 

izbūvēta, var kļūt par plaši izmantotu sporta un atpūtas vietu 

iedzīvotājiem.  

        Savukārt, Kurzemes plānošanas reģions sadarbībā ar 

Kauņas reģionālo attīstības aģentūru rūpēsies par darbinieku 

un pašvaldību speciālistu apmācību degradētu teritoriju 

sakārtošanai gan semināru, gan pieredzes braucienu veidā.    

         85% no projekta attiecināmajām izmaksām jeb EUR 

889 520,51 paredzēts finansēt no Eiropas Reģionālās attīstības 

fonda līdzekļiem. 

          Ir notikusi projekta partneru pirmā tikšanās, kuras 

noslēgumā dalībnieki iepazinās ar Kuldīgas pašvaldības 

pieredzi degradētu ēku atjaunošanā vēsturiskā teritorijā - 

sakārtoto bijušo ebreju sinagogas ēku kompleksu 

izmantošanai pašvaldības bibliotēkai un mākslas namam, kā 

arī peldbaseina un sporta skolas ēku kompleksu. 

           Pašlaik pašvaldībās, kur plānotas infrastruktūras 

investīcijas vai tehniskās dokumentācijas sagatavošana, 

aktuālā darbība tiek veltīta iepirkumu procedūras veikšanai. 

Vairāk informācijas par projektu atrodams Kurzemes 

plānošanas reģiona interneta vietnē www.kurzemesregions.lv. 

             Šis raksts ir sagatavots ar Eiropas Savienības finansiālo 

atbalstu. Par šī raksta saturu pilnībā atbild Kurzemes 

plānošanas reģions, un tas nekādos apstākļos nav uzskatāms 

par Eiropas Savienības oficiālo nostāju. 
 
 

Informāciju sagatavoja:  
Projekta vadītāja Sarmīte Ozoliņa 

tel. 29453184, sarmite.ozolina@kurzemesregions.lv 

 
 
 
 
 

http://elza.ozolina@kurzemesregions.lv
mailto:sarmite.ozolina@kurzemesregions.lv
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PROJEKTA “KURZEME VISIEM” AKTUALITĀTES 

  

Kurzemes plānošanas reģions projektu „Kurzeme visiem” īsteno no 2015. – 2022.gadam Latvijā notiekošā 
deinstitucionalizācijas* procesa ietvaros. Projekta mērķis ir palielināt Kurzemes reģionā ģimeniskai videi pietuvinātu 

un sabiedrībā balstītu sociālo pakalpojumu pieejamību dzīvesvietā personām ar invaliditāti un bērniem. 
Vairāk uzzini: www.kurzemevisiem.lv  

 
Vai Tu zināji? 

Saskaņā ar valsts noteiktām prioritātēm**, deinstitucionalizācijas mērķa grupas Latvijā līdz 2020.gadam attiecas uz pilngadīgām 

personām ar garīga rakstura traucējumiem, ārpusģimenes aprūpē esošajiem bērniem un jauniešiem līdz 17 gadu vecumam 

(ieskaitot), bērniem ar funkcionāliem traucējumiem, kuriem ir noteikta invaliditāte un kuri dzīvo ģimenēs, potenciālajiem 

aizbildņiem, adoptētājiem, audžuģimenēm. 

 

PROJEKTA AKTUALITĀTES 

Kurzemes reģiona DI plāns 2017.-2020. gadam iesniegts 

apstiprināšanai LM Sociālo pakalpojumu attīstības padomē 

        Atbilstoši KPR DI plānā norādītajam, 11 Kurzemes 

pašvaldībās (Aizputes, Dundagas, Kuldīgas, Priekules, Rucavas, 

Saldus, Skrundas, Talsu, Ventspils novados, kā arī Liepājas un 

Ventspils pilsētās) tiek plānoti infrastruktūras attīstības 

risinājumi sabiedrībā balstīto sociālo pakalpojumu pilnveidei 

par kopējo indikatīvo summu projekta laikā 7,3 mlj eiro.   

Konsultācijas potenciālajiem adoptētājiem, aizbildņiem un 

audžuģimenēm 

         Projekta ietvaros biedrība “Piecas izaugsmes formulas” 

sniedz bezmaksas sociālā darbinieka, jurista un psihologa 

konsultācijas potenciālajiem adoptētājiem, aizbildņiem un 

audžuģimenēm. Konsultācijām var pieteikties interesenti no 

visas Kurzemes, tās saņemot klātienē Dundagā, Kuldīgā, 

Liepājā, Pāvilostā, Saldū, Talsos un Ventspilī.  

         Konsultācijām var pieteikties pie Olgas Apses, tel. 

20490197, vai rakstot uz e-pastu: 5formulas@inbox.lv.  
 

Jūlijā plānotas divas projekta finansētas  

piedzīvojumu nometnes 

             Jūlijā tiek organizētas divas integratīvas diennakts 

piedzīvojumu nometnes, „ŠURUM BURUMS 2018” (Aizputes 

novadā) un „Krāsu ekspedīcija 2018” (Olaines novadā), kurās 

piedalīsies gan bērni un pieaugušie, gan ģimenes, kā arī 

Kurzemes bērnu aprūpes iestādēs dzīvojošie bērni. Nometņu 

mērķis ir neformālā piedzīvojumu atmosfērā ļaut dalībniekiem 

iepazīt vienam otru un veicināt bērnu aprūpes iestādēs 

dzīvojošo bērnu uzņemšanu ģimenēs.  

Valsts kontrole atzinīgi novērtē deinstitucionalizācijas 
nepieciešamību Latvijā 

        Valsts kontrole publicējusi revīzijas ziņojumu 

“Deinstitucionalizācija – iespēju tilts cilvēkiem ar invaliditāti 

dzīvei sabiedrībā”, kurā atzinīgi novērtējusi Labklājības 

ministrijas lēmumu kā vienu no trim sociālo pakalpojumu 

politikas virzieniem 2014.–2020.gadam īstenot 

deinstitucionalizācijas procesu. Ziņojuma sagatavošanas laika 

Valsts kontroles pārstāvji  tikās arī ar projekta „Kurzeme visiem” 

pārstāvjiem, kā arī iepazinās ar projekta aktivitātēm, 

sasniegtajiem rezultātiem. Ar ziņojumu un tā saistītiem 

dokumentiem var iepazīties www.kurzemevisiem.lv sadaļā 

“Aktualitātes”. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

*Deinstitucionalizācija ir process, kura laikā pakalpojumus ilgstošās sociālās aprūpes centros (institūcijās) aizstāj ar sabiedrībā balstītiem 

sociālajiem pakalpojumiem un ģimeniskai videi pietuvinātiem pakalpojumiem. Vienlaicīgi tā ietvaros tiek nodrošināts, ka bērni, personas ar 

garīga rakstura traucējumiem un veci cilvēki pēc iespējas nenonāk institūcijās. 

**Saskaņā ar Ministru kabineta 16.06.2015. noteikumiem Nr. 313 “Darbības programmas "Izaugsme un nodarbinātība" 9.2.2.specifiskā atbalsta 

mērķa "Palielināt kvalitatīvu institucionālai aprūpei alternatīvu sociālo pakalpojumu dzīvesvietā un ģimeniskai videi pietuvinātu pakalpojumu 

pieejamību personām ar invaliditāti un bērniem" 9.2.2.1.pasākuma "Deinstitucionalizācija" īstenošanas noteikumi”. 

 

http://www.kurzemevisiem.lv/
mailto:5formulas@inbox.lv
http://www.kurzemevisiem.lv/
http://kurzemevisiem.lv/valsts-kontrole-atzinigi-noverte-deinstitucionalizacijas-nepieciesamibu-latvija/
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Aizvadīts starpreģionu FORUMS par DI procesu un iesaistīto 

iestāžu individuālajām darbībām 

        15.jūnijā Jelgavā visas dienas garumā notika starpreģionu 

forums par un ap deinstitucionalizācijas procesu Latvijā. 

Forumu organizēja Zemgales plānošanas reģions un 

tas norisinājās trīs darba sesijās: “Cilvēki ar garīga rakstura 

traucējumiem dzīvo sabiedrībā”, “Bērni ar invaliditāti ģimenē un 

skolā” un ““Sistēmas bērni” – atbalsts bērnus uzņemošajām 

ģimenēm un kvalitatīva bērnu aprūpe ģimeniskā vidē”.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Projekta “Kurzeme visiem” vadītāja Inga Kalniņa, uzstājoties forumā 

 

 
 
 
 
 

 

 

Forumā piedalījās arī Kurzemes plānošanas reģiona 

deinstitucionalizācijas projekta “Kurzeme visiem” vadītāja Inga 

Kalniņa, uzstājoties par tēmu “Vai tiešām bērni uzaug ģimenē?”.  
 

Bāriņtiesas loma deinstitucionalizācijas procesā 

          Valsts bērnu tiesību aizsardzības inspekcijas sagatavojusi 

metodiskos ieteikumus “Bāriņtiesas loma 

deinstitucionalizācijas procesā“, lai veicinātu bērnu aprūpi 

ģimeniskā vai tai pietuvinātā vidē. Metodiskajos ieteikumos tiek 

akcentēts, ka, risinot jautājumu par bērnam piemērotāko 

ārpusģimenes aprūpes veidu, bāriņtiesas darbībām, 

galvenokārt, jābūt vērstām uz bērna individuālo vajadzību 

izvērtēšanu un tām maksimāli atbilstoša ārpusģimenes aprūpes 

veida nodrošināšanu. Aicinām iepazīties un būt informētiem! 
 

Vairāk informācijas par projektu: 
http://www.kurzemesregions.lv/projekti/Eiropas_Socialais_Fonds_ESF/Kurze

me_visiem  
 

Informāciju sagatavoja: 
Projekta "Kurzeme visiem" Sabiedrisko attiecību speciāliste Inese Siliņa 

inese.silina@kurzemesregions.lv 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PILOTPROJEKTS REMIGRĀCIJAS VEICINĀŠANAI 

PILOTPROJEKTS REMIGRĀCIJAS VEICINĀŠANAI 

 

 

Kurzemes remigrācijas koordinators sniedz atbalstu Latvijas valstspiederīgajiem,  
kas nolēmuši atgriezties uz dzīvi Latvijā 

         Kopš remigrācijas pilotprojekta sākuma š.g. 1.martā, uz dzīvi Kurzemē atgriezušies jau 25 cilvēki, kas kopā veido 10 ģimenes. 
Četrus mēnešus kopš Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrijas (VARAM) reģionālo remigrācijas koordinatoru  tīkla 
izveides jau 587 ģimenes ir sazinājušās ar kādu no pieciem reģionālajiem remigrācijas koordinatoriem ar pieprasījumu pēc 
informācijas. Kopējais cilvēku skaits šajā ģimenēs ir 1436 cilvēki. 601 personai ir sagatavots personalizēts informācijas piedāvājums. 

 

http://www.bti.gov.lv/lat/barintiesas/metodiskie_ieteikumi_/?doc=3655
http://www.bti.gov.lv/lat/barintiesas/metodiskie_ieteikumi_/?doc=3655
http://www.bti.gov.lv/lat/barintiesas/metodiskie_ieteikumi_/?doc=3655
http://www.kurzemesregions.lv/projekti/Eiropas_Socialais_Fonds_ESF/Kurzeme_visiem
http://www.kurzemesregions.lv/projekti/Eiropas_Socialais_Fonds_ESF/Kurzeme_visiem
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AKTUALITĀTES KPR SABIEDRISKĀ TRANSPORTA NODAĻAS DARBĀ 

 

        No 2018. gada otrā ceturkšņa Kurzemes plānošanas 

reģions ir uzsācis taksometru licencēšanu. Plānošanas reģiona 

izsniegta speciālā atļauja (licence) dod tiesības veikt 

komercpārvadājumus ar taksometru plānošanas reģiona 

teritorijā izņemot Liepājas un Ventspils pilsētu teritorijas, kā arī 

nogādāt pasažieri uz jebkuru citu vietu ārpus licences darbības 

teritorijas. 

         Līdz šim Kurzemes plānošanas reģions ir izsniedzis licences 

divdesmit komersantiem. Vienpadsmit no viņiem savu darbību 

vairāk orientē ap Saldus pilsētu,  septiņi darbojas Kuldīgā un tās 

apkārtnē un divi strādā Talsos. 

        Kurzemes plānošanas reģions, pārņemot šo funkciju no 

novadu pašvaldībām, ir centies izveidot pārvadātājiem 

pietiekami ērtu licencēšanas sistēmu, lai neradītu papildus 

apgrūtinājumus komersantiem. Esam izveidojuši sistēmu, kas 

ļauj licences izsniegšanai nepieciešamos dokumentus iesniegt 

elektroniski, vai izmantojot pasta starpniecību. Reģiona mājas 

lapā izveidota sadaļa ar informāciju par nepieciešamām 

darbībām, lai saņemtu licenci uzņēmumam  un licences kartiņas 

katrai pārvadājumos iesaistītajai automašīnai. 

         Gadu gaitā taksometru skaits reģionā ir samazinājies, tas 

izskaidrojams, gan ar iedzīvotāju skaita samazinājumu, 

reģistrēto vieglo automašīnu skaita pieaugumu, gan arī ar 

nepārtraukto prasību pastiprināšanos komersantiem, kuri 

nodarbojas ar taksometru pakalpojumiem. 

         Šobrīd  reģiona taksometru īpašniekus satrauc prasība no 

nākamā gada 1. janvāra taksometru pārvadājumos izmantot 

tikai automašīnas  kuras,  ja  pirmo  reiz i reģistrētas  pēc  2008. 
 
 

gada 31. decembra, to radīto oglekļa dioksīda (CO2) izmešu 

maksimālais daudzums gramos uz vienu kilometru nepārsniedz 

150 g, bet, ja transportlīdzeklis pirmo reizi reģistrēts pirms 2008. 

gada 31. decembra, tā motora tilpums kubikcentimetros 

nepārsniedz 2000 cm3. Daļa no Kurzemes reģionā 

strādājošajiem taksometriem reģistrēti pirms 2008. gada 31. 

decembra un aprīkoti ar dzinējiem, kuru tilpums pārsniedz 2000 

cm3. Šobrīd vēl pāragri prognozēt vai automašīnu parks tiks 

nomainīts vai šī prasība radīs kārtējo samazinājumu kopējā, 

legāli strādājošo, taksometru skaitā. 

          Tāpat no 2019. gada 1. janvāra visos taksometros 

jānodrošina iespēja veikt bezskaidras naudas norēķinus, 

izmantojot maksājumu kartes. 

           Paralēli jaunajai taksometru licencēšanas kārtība VSIA 

“Autotransporta direkcija” uzsāka pasažieru 

komercpārvadājumu licencēšanu ar vieglajiem automobiļiem. 

Galvenā atšķirība no taksometram, šie automobiļi nav aprīkoti 

ar speciālām numurzīmēm un nedrīkst būt aprīkoti ar atšķirības 

zīmēm, kuras norāda, ka automašīna tiek izmantota 

komercpārvadājumiem. Tāpat nav nepieciešams skaitītājs, jo 

norēķini veicami tikai bezskaidrā naudā izmantojot tikai 

elektronisko sakaru līdzekļus tiešsaistes režīmā tīmekļvietnē vai 

mobilajā lietotnē. Līdzīgi tiek nodrošināts pakalpojuma 

pasūtījums. Plānošanas reģionam šobrīd vēl nav informācijas, 

vai šāds pakalpojums pieejams arī Kurzemē. 

Informāciju sagatavoja: 
KPR sabiedriskā transporta tīkla plānotājs I.Ozoliņš 

 

 

 

 

 

          Vislielākā interese ir par atgriešanās iespējām Liepājā, 

Ventspilī, kā arī Talsu novadā, un visvairāk individuālie 

piedāvājumi tiek sagatavoti sadarbībā ar šīm pašvaldībām. 

Tieši sadarbībai ar pašvaldībām, dažādām valsts un privātā 

sektora organizācijām ir būtiska loma remigrācijas 

koordinatora ikdienas darbā. 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

       Tuvākā mēneša laikā sāksies pieteikšanās uzņēmējdarbības 

atbalsta grantam. Maksimālais atbalsta apmērs vienam 

projektam būs 9000 EUR. Līdzīgi kā atsevišķās Eiropas 

Savienības fondu finansētos projektos, arī šajā aktivitātē liela 

nozīme ir remigranta personiskajam ieguldījumam 

saimnieciskās darbības īstenošanā vai uzsākšanā, proti, būs 

nepieciešamas arī piesaistītās investīcijas un trīs gadu periodā 

pēc projekta jāveic IIN un VSAOI maksājumi saņemtā granta 

apmērā.  

 
Ja jums ir zināmi cilvēki, kas plāno vai jau ir nolēmuši 

atgriezties uz dzīvi Latvij[ā, aicinām sazināties ar Kurzemes 
remigrācijas koordinatori Kristīni Smilgu 

(koordinators@kurzemesregions.lv, tel. Nr. 20478252) 
 

Informāciju sagatavoja: 
Kristīne Smilga 

Kurzemes remigrācijas koordinators 
Tālr. 20478252, koordinators@kurzemesregions.lv  

 
 
 
 

 
 

 

mailto:koordinators@kurzemesregions.lv
mailto:koordinators@kurzemesregions.lv


 
 

 

AKTUALITĀTES KPR PAŠVALDĪBĀS SKATĪT ŠEIT >> 

 

 

SKRUNDAS 

NOVADS 

KURZEMES PLĀNOŠANAS REĢIONS 

 
Juridiskā adrese: 

Avotu iela 12, Saldus, Saldus novads, LV-3801 

Administrācijas adrese: 
Valguma iela 4A, Rīga, LV-1048 

Uzņēmējdarbības centrs: 
Striķu iela 2, Saldus, Saldus novads, LV-3801 

Sabiedriskā transporta nodaļa: 
Adatu iela 9, Kuldīga, LV-3301 

 
 

 

 

 

 

 

 

Izmanto iespēju saņemt “Ziņu lapu” 
savā e-pastā: 

Sūti pieteikumu uz e-pastu: 
INFO@KURZEMESREGIONS.LV 

 
 

Uz šo e-pastu: 
info@kurzemesregions.lv 

gaidīsim Jūsu ieteikumus “Ziņu lapas”  
pilnveidošanai un uzlabošanai! 

 
 

 

     
VENTSPILS 

PILSĒTA 

LIEPĀJAS 

PILSĒTA 
AIZPUTES  

NOVADS 

ALSUNGAS 

NOVADS 
BROCĒNU 

NOVADS 

 
DUNDAGAS 

NOVADS 

 
DURBES 

NOVADS 

   
GROBIŅAS  

NOVADS 
KULDĪGAS 

NOVADS 

MĒRSRAGA 

NOVADS 

 
NĪCAS 

NOVADS 

 
PĀVILOSTAS 

NOVADS 

 
PRIEKULES  

NOVADS 

 
ROJAS 

NOVADS 

 
RUCAVAS 

NOVADS 

 
SALDUS 
NOVADS 

 
SKRUNDAS 

NOVADS 

 
TALSU  

NOVADS 

 
VAIŅODES 
NOVADS 

 
VENTSPILS 

NOVADS 

http://www.skrunda.lv/
http://www.skrunda.lv/
mailto:info@kurzemesregions.lv
mailto:info@kurzemesregions.lv
http://www.ventspils.lv/
http://www.ventspils.lv/
http://www.liepaja.lv/page/1
http://www.liepaja.lv/page/1
http://www.aizputesnovads.lv/
http://www.aizputesnovads.lv/
http://www.alsunga.lv/
http://www.alsunga.lv/
http://www.broceni.lv/
http://www.broceni.lv/
http://www.dundaga.lv/
http://www.dundaga.lv/
http://www.durbe.lv/
http://www.durbe.lv/
http://www.grobina.lv/
http://www.grobina.lv/
http://www.kuldiga.lv/lv/
http://www.kuldiga.lv/lv/
http://www.mersrags.lv/
http://www.mersrags.lv/
http://www.nica.lv/
http://www.nica.lv/
http://www.pavilosta.lv/
http://www.pavilosta.lv/
http://www.priekule.lv/
http://www.priekule.lv/
http://www.roja.lv/
http://www.roja.lv/
http://www.rucava.lv/
http://www.rucava.lv/
http://www.saldus.lv/#0
http://www.saldus.lv/#0
http://www.skrunda.lv/
http://www.skrunda.lv/
http://www.talsi.lv/
http://www.talsi.lv/
http://www.vainode.lv/
http://www.vainode.lv/
http://www.ventspilsnovads.lv/
http://www.ventspilsnovads.lv/

